
Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre kultúru, kultúrne pamiatky a zahraničné 

vzťahy pri OcZ v Močenku, ktoré sa konalo 19. 9. 2022 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 1. Privítanie 

                2. Jubilejný 30. ročník celonárodného festivalu kresťanského divadla 

                    Gorazdov Močenok 

                3. Dni obce Močenok 2022 

                4. Rozvoj spolupráce s družobným mestom Vracov 

                5. Zaradenie obce Močenok do trasy Európskej kultúrnej cesty sv. Cyrila a 

                    Metoda 

                6. Diskusia 

                7. Záver 

            

1. Prítomných členov komisie privítal predseda Mgr. Peter Sýkora, ktorý sa zároveň 

poďakoval všetkým prítomným za pomoc a spoluprácu v celom volebnom období 2018-2022. 

2. Predseda komisie zhodnotil jubilejný 30.ročník festivalu GM ako vydarený:  napriek 

meškaniu programu festival dopadol dobre.  Najúspešnejšie predstavenia boli kvalitné 

a záverečný galaprogram bol veľký prínosom. Takéto podujatie sa uskutočnilo v histórii 

festivalu prvýkrát a zúčastnili sa ho zakladatelia a účastníci viacerých ročníkov festivalu. 

Poďakovanie za zabezpečenie odbornej stránky festivalu patrí hlavne občianskemu združeniu 

KREDIV a jeho predsedovi Ing. Jozefovi Šuvadovi. 

Peter Kohút – nemalo by sa stávať, aby program podujatia takých rozmerov bol zverejnený až 

týždeň pred festivalom a ešte bol aj zmenený termín, takže ľudia už mali rezervované 

dovolenky. Tiež by sa zišla reorganizácia celého podujatia, pretože sa mi zdá, že sa vytláča 

pôvodný cieľ – úcta k sv. Gorazdovi. Celé podujatie trvá príliš dlho – 8 dní, a na Gorazdove 

je maximálne jedna sv. omša a aj to vtedy, keď to médiám vyhovuje a nie keď sa slávi sviatok 

sv. Gorazda podľa liturgického kalendára. Taktiež akoby sa upustilo od vnímania podujatia 

ako púte. V podstate sa tomuto sviatku dáva len taký  priestor ako napr. sviatku sv. Urbana, 

kedy je tiež jedna sv. omša vo vinohradoch. 

Gabriela Lenčéšová – sv. omša v sobotu večer v Gorazdove mávala svoje miesto, ľudia tam 

radi chodili jednak kvôli uvoľnenej atmosfére a jednak kvôli počasiu, lebo už nepálilo slnko. 

Škoda že ju zrušili. Možno by sa v Gorazdove mohli vysadiť rýchlorastúce stromy napr. 

Paulownia plstnatá - čínsky cisársky strom. 

Peter Sýkora – je úplne normálne, že nemusíme mať rovnaké názory a niektoré veci je po čase 

lepšie vymeniť. Ja som po dvadsiatich siedmich rokoch nechal úlohu dramaturga festivalu 

Gorazdov Močenok odborníkom, ktorí sa aktuálne pohybujú v ochotníckom a profesionálnom 

divadle. Vystúpil som tiež z občianskeho združenia Krediv, na príprave festivalu sa naďalej 

zúčastňujem prostredníctvom obce. Stal som sa potom členom a neskôr predsedom OZ 

Kreatívni ľudia, ktoré pôsobí v Nitre od r. 2019. Sídlo združenia je v Nitre, ale organizujeme 

projekty z dosahom na širší región, ku ktorému patrí aj Močenok. Z projektov tohto OZ sme 

financovali napr. občerstvenie pre peších pútnikov počas GM, cyklopúť Nitra-Močenok-

Trnava a občerstvenie na cyklopúti zo Šale do Gorazdova. Vo viacerých miestach po trase 



sme tiež v spolupráci s obcou Močenok, mestami Nitra a Šaľa organizovali divadelné 

predstavenie Od Klimenta ku Gorazdovcom. 

Čo sa týka spopularizovania pútnického miesta Gorazdov, možností je viac – napr. vybudovať 

tam priestor na oddych či sociálne zariadenie pre náhodných okoloidúcich či turistov. Budeme 

hlavne z projektov hľadať možnosti na podporu realizácie týchto zámerov. 

3. Dni Obce Močenok zhodnotili členovia komisie ako úspešný, s dobre zvoleným 

programom, v ktorom si každá veková kategória našla niečo zaujímavé. 

Eva Molnárová – vyhodnotenie súťaže vo varení guláša bolo veľmi neskoro, bolo by dobré ho 

posunúť skôr, tiež chýbal človek, ktorému by večer odovzdali požičané lavice a stoly. 

Ivetka Leššová – bol problém zabezpečiť účasť zástupcov všetkých družstiev na vyhodnotení 

varenia guláša. Na niektorých sme museli čakať.  

4. V rámci spolupráce našej obce s družobným mestom Vracov sa  FS Močenčanka zúčastnila 

koncom augusta na dožinkoch vo Vracove. Členovia súboru sa zúčastnili požehnania 

žatevného venca v kostole, boli zapojení do sprievodu, a neskôr vystúpili spevmi a scénkou 

Žatva. 

5. Peter Sýkora - po viacerých rokoch sa podarilo dosiahnuť, aby sa obec Močenok stala 

súčasťou trasy Európskej kultúrnej cesty sv. Cyrila a Metoda. V prvej mapke spred štyroch 

rokov viedla najbližšia trasa z Komjatíc cez Mojmírovce do Nitry a Močenok bol označený 

len ako bod, cez ktorý trasa neprechádzala. Autor trasy nám viac rokov sľuboval zmenu 

a nakoniec k tomu nedošlo. Navrhol som v tomto roku nadviazať na každoročné pešie púte 

z Močenku do Nitry a tiež cyklopúte z Močenku do Trnavy, ktoré sme organizovali počas 

dvoch ročníkov festivalu Gorazdov Močenok. Túto myšlienku okrem iných podporili 

nitriansky sídelný biskup Mons. Viliam Judák, trnavský arcibiskup Mons. Ján Orosch, pán 

dekan Peter Michalov a starosta obce Močenok Roman Urbánik.  

Prvá cyklopúť po tejto trase sa uskutočnila 3. júla 2022 z Nitrianskeho hradu, cez Močenok na 

arcibiskupský úrad v Trnave. Trasu z Nitry do Močenku na bicykli prešiel aj starosta obce 

Močenok Roman Urbánik a primátor mesta Nitra Marek Hattas. Celú 77 km trasu prešiel 

s cyklopútnikmi na bicykli aj nitriansky sídelný biskup Mons. Viliam Judák. 

 

6. V diskusii sa členovia komisie zaujímali o nastávajúce komunálne voľby a ďalšie kultúrne 

a farské  podujatia v obci.   

 

7. Na záver sa predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a komisiu ukončil. 

 

V Močenku 19.9.2022 

 

Zapísala: Iveta Leššová                                                       Mgr. Peter Sýkora 

                tajomníčka                                                            predseda komisie 

 

 

 


